
Protokół nr 10/2025 

z X sesji Rady Miejskiej 

w Opolu Lubelskim 

 

Miejsce sesji: obrady X sesji Rady Miejskiej odbyły się w sali konferencyjnej 

Urzędu Miejskiego w Opolu Lubelskim (ul. Lubelska 4) 

Data sesji: 26 marca 2025 rok 

Godzina rozpoczęcia sesji: 1100 

Godzina zakończenia sesji: 1210 

Numery podjętych uchwał: od X/93/2025 do X/99/2025 

Prowadzący obrady: Przewodniczący Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim – Pan 

Waldemar Gogół. 

 

Uczestnicy obrad: 

1) Radni Rady Miejskiej – 14 osób (lista obecności w załączeniu do protokołu): 

1. Bryś Waldemar 

2. Buczek Marcin 

3. Czyżewski Józef 

4. Gogół Waldemar 

5. Grabowski Krzysztof 

6. Jurak Radosław 

7. Kalinowski Paweł 

8. Matuska Anna 

9. Morek Agnieszka 

10.Odymała Monika 

11.Sadurska Małgorzata 

12.Strzelecka Małgorzata 

13.Śliwa Romuald 

14.Woś Katarzyna 

2)Burmistrz – Sławomir Plis, 

3)Zastępca Burmistrza – Radosław Śpiewak, 

4)Sekretarz Gminy – Izabela Zarzycka, 

5)Skarbnik Gminy – Dorota Bełżek, 

6)Adwokat – Maciej Burzyński, 

7)Zastępca Dyrektora Centrum Usług Społecznych – Mariola Gołofit, 



8)Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju – Iwona Bednarz, 

9)Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Spraw Samorządowych – Justyna 

Haraszczuk, 

10)Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa – 

Grzegorz Gołofit, 

11)Podinspektor ds. Rozwoju Regionalnego i Rewitalizacji – Karolina Nowak, 

12)Pełnomocnik ds. Realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych – Magdalena Kwiatkowska.  

 

Punkt 1 

Otwarcie sesji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący otworzył obrady X sesji Rady Miejskiej. Następnie powitał 

Państwa Radnych, Burmistrza Opola Lubelskiego – Pana Sławomira Plisa, Zastępcę 

Burmistrza – Pana Radosława Śpiewaka, Sekretarz Gminy – Panią Izabelę 

Zarzycką, Skarbnik Gminy – Panią Dorotę Bełżek, Pana Mecenasa Macieja 

Burzyńskiego, Zastępcę Dyrektora Centrum Usług Społecznych – Panią Mariolę 

Gołofit, Kierownik Wydziału Inwestycji, Planowania i Rozwoju – Panią Iwonę 

Bednarz, Kierownik Wydziału Organizacyjnego i Spraw Samorządowych – Panią 

Justynę Haraszczuk, Kierownika Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa – Pana Grzegorza Gołofita, Podinspektor ds. Rozwoju 

Regionalnego i Rewitalizacji – Panią Karolinę Nowak oraz pracowników Wydziału 

Organizacyjnego i Spraw Samorządowych obsługujących sesję. Kolejno 

zaproponował przystąpienie do sprawdzenia listy obecności.  

Pan Przewodniczący poinformował, że w obradach uczestniczy 14 Radnych, co 

pozwala na podejmowanie prawomocnych decyzji w toku posiedzenia Rady 

Miejskiej. 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych bądź władz gminy ma 

uwagi w tym punkcie. W związku z brakiem zgłoszeń zaproponował przystąpienie 

do głosowania w przedmiocie przyjęcia porządku obrad.  

Wyniki głosowania: 



13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że Pani Radna Małgorzata Sadurska opuściła 

salę obrad, a tym samym nie wzięła udziału w bieżącym głosowaniu. Udział w nim 

wzięło 13 Radnych. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Przyjęty porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

4. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach Radnych. 

5. Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

6. Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Opole Lubelskie za rok 2024. 

7. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LV/461/2023 Rady Miejskiej 

w Opolu Lubelskim z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie przyjęcia programu 

Usług Społecznych Gminy Opole Lubelskie na lata 2023-2026. 

8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Opole 

Lubelskie na lata 2025-2030. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego sporządzenia Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej do roku 2030 z perspektywą 2040 lub innego 

dokumentu planowania mobilności. 

10.Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie z dotychczasowym 

najemcą kolejnej umowy najmu pomieszczeń znajdujących się w budynku 

położonym przy ul. Podzamcze w Opolu Lubelskim, na okres 3 lat. 

11.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz 

terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji. 



12.Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Opole Lubelskie na 2025 

rok. 

13.Podjęcie uchwały w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej. 

14.Sprawy różne i wolne wnioski. 

15.Zamknięcie obrad. 

 

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jakieś uwagi w tym 

punkcie. W związku z brakiem zgłoszeń zarządził przystąpienie do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że protokół nr 9/2025 z IX sesji Rady Miejskiej 

został przyjęty jednogłośnie. 

 

Punkt 4 

Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej o złożonych interpelacjach 

i zapytaniach Radnych. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że nikt z Państwa Radnych do chwili obecnej 

nie złożył interpelacji ani zapytania. Następnie zapytał, czy w chwili obecnej 

istnieje wola w tym przedmiocie. W związku z brakiem zgłoszeń zakomunikował 

przejście do realizacji kolejnego punktu porządku obrad.  

 

Punkt 5 

Sprawozdanie Burmistrza z działalności międzysesyjnej. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący oddał głos Panu Burmistrzowi. 

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poinformował, że w ostatnim czasie Gmina Opole Lubelskie 

realizowała szereg inwestycji, w tym punkcie przedstawi te najistotniejsze. 

Szczegółowy opis odnoszący się do pozostałych przeprowadzonych inwestycji 



i podjętych działań został bowiem zawarty w materiałach przekazanych Państwu 

Radnym. Trwają prace w zakresie budowy pochylni dla osób niepełnosprawnych 

przy ul. Fabrycznej, gdzie zlokalizowany jest budynek komunalny. Źródło 

finansowania tej inwestycji stanowią środki zewnętrzne, pochodzące z programu 

Polski Ład. Trwa weryfikacja złożonych ofert na modernizację Parku Miejskiego, 

w ramach której planowane jest utworzenie strefy odpoczynku. W trakcie sesji 

podejmowane będą działania w kierunku przesunięcia środków na realizację tej 

inwestycji w związku z tym, że po przetargu okazało się, iż brakuje 100 000 zł. 

Całkowita wartość zadania to 2 100 000,00 zł. W ramach prac modernizacyjnych 

planowana jest przebudowa oświetlenia oraz boiska do koszykówki. Wybudowana 

zostanie również tężnia solankowa. Zakres zadania przewiduje także zakup sprzętu 

do pielęgnacji boiska ze sztuczną nawierzchnią. Działanie to uczyni zadość 

postulatom w przedmiocie zakupu tego typu sprzętu na potrzeby realizacji 

czynności pielęgnacyjnych w odniesieniu do boiska sportowego ze sztuczną 

nawierzchnią przy ul. Kolejowej, ale również boiska Orlik przy ul. Fabrycznej, które 

zostanie zmodernizowane dzięki środkom zewnętrznym. Pan Burmistrz 

poinformował, że w porządku obrad bieżącej sesji przewidziane jest procedowanie 

w sprawie uchwały, której przedmiotem jest zawarcie porozumienia 

międzygminnego z Gminą Poniatowa. Ma to na celu stworzenie możliwości 

przystąpienia do programu, dzięki któremu możliwym stanie się pozyskanie 

środków finansowych na transport publiczny niskoemisyjny. Warunkiem sine qua 

non złożenia wniosku w ramach naboru, który prawdopodobnie będzie prowadzony 

w lipcu jest zawarcie porozumienia międzygminnego pomiędzy Gminą Opole 

Lubelskie a Gminą Poniatowa. Pozytywne rozpatrzenie wniosku prowadziłoby do 

zakupu autobusów elektrycznych. W konsekwencji umożliwiłoby to mieszkańcom 

obu miast skorzystanie z miejsc i usług, których nie posiadają w swoim 

macierzystym mieście. Młodzież z kolei zyska dzięki temu dogodne warunki 

dojazdu do szkół ponadpodstawowych. Urzeczywistnienie pomysłu w postaci 

poszerzenia katalogu podmiotów świadczących usługę publicznego transportu 

zbiorowego stanowiło będzie faktyczne wyjście naprzeciw postulatom 

i oczekiwaniom mieszkańców, którzy niejednokrotnie zwracali uwagę na 

niedostateczną liczbę połączeń na linii Opole Lubelskie – Poniatowa. Gmina Opole 

Lubelskie podpisała kolejną umowę ze Stowarzyszeniem Manko na kontynuację 

programu „Gmina Przyjazna Seniorom”. Pochylenie się nad sferą potrzeb seniorów, 

czego ewidentnym wyrazem jest uczestnictwo w tym programie stanowi odpowiedź 



na sygnalizację ich potrzeb i oczekiwań. Karta Seniora, która wydawana jest dla 

mieszkańców Gminy Opole Lubelskie umożliwia korzystanie z szeregu promocji, 

bonifikat, przywilejów na obszarze całego kraju. Katalog ten jest bardzo szeroki, 

albowiem obejmuje ponad 3 500 miejsc, w których można skorzystać z rabatów 

przysługujących z tytułu posiadania Karty Seniora. W ramach porozumienia 

seniorzy mogą bezpłatnie brać udział w Senioraliach – imprezie masowej, 

organizowanej corocznie. W ubiegłym roku odbyła się ona we wrześniu 

w Krakowie, a w tym roku została zaplanowana na 13 czerwca. Pan Burmistrz 

poinformował, że zaplanowano również organizację Senioraliów w Opolu Lubelskim 

na dzień 30 sierpnia. 14 marca rozpoczęła się zbiórka odpadów 

wielkogabarytowych. Inicjatywa bezpośredniego odbioru tego typu odpadów 

została wprowadzona w poprzedniej kadencji i jest sukcesywnie prowadzona 

cyklicznie raz do roku. Pan Burmistrz poinformował, że Opolskie Przedsiębiorstwo 

Komunalne złożyło wniosek o dofinansowanie w ramach PROW 2014-2020 na 

inwestycję dotyczącą gospodarki wodno-ściekowej. Całkowita wartość zadania to 

ponad 2 000 000,00 zł, przy czym wartość dofinansowania plasuje się w granicach 

100%. Dzięki tym środkom dokonany zostanie zakup 2 pojazdów 

specjalistycznych, 4 pomp głębinowych na ujęcia wody: Skoków, Ruda 

Maciejowska, Trzebiesza i Górna Owczarnia. Poprawi to jakość wody i wpłynie na 

poprawę bezpieczeństwa sanitarnego mieszkańców. 19 marca w sali 

konferencyjnej Urzędu Miejskiego odbył się gminny etap Ogólnopolskiego Turnieju 

Wiedzy Pożarniczej pt.: „Młodzież zapobiega pożarom”. Uczestnikami były dzieci 

i młodzież ze szkół podstawowych w Opolu Lubelskim, Pusznie, Skokowie, 

Wandalinie. Czwórka najlepszych uczestników będzie reprezentować Gminę Opole 

Lubelskie na etapie powiatowym, który odbędzie się 31 marca w Komendzie 

Powiatowej Państwowej Straży Pożarnej. Pan Burmistrz pogratulował zwycięzcom 

gminnego etapu i życzył powodzenia w dalszej części konkursu. Kończąc swoją 

wypowiedź Pan Burmistrz zaprosił Państwa Radnych i mieszkańców na Kiermasz 

Wielkanocny, który odbędzie się w niedzielę 6 kwietnia.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował Panu Burmistrzowi za przedstawienie 

sprawozdania z realizacji zadań i podjętych działań w okresie międzysesyjnym. 

Następnie zapytał, czy Państwo Radni mają pytania odnośnie przedstawionych 

informacji. W związku z brakiem zgłoszeń poinformował o zamknięciu bieżącego 

punktu i przystąpieniu do realizacji kolejnego.  



Punkt 6 

Przyjęcie raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania 

Narkomanii w Gminie Opole Lubelskie za rok 2024. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że raport został omówiony na wspólnym 

posiedzeniu komisji stałych przez Panią Magdalenę Kwiatkowską – Pełnomocnika 

ds. Realizacji Gminnego Programu Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 

Niemniej jednak, jeżeli ktoś z Państwa Radnych odczuwa potrzebę wyjaśnienia 

bądź doprecyzowania ewentualnych niejasnych kwestii to istnieje możliwość 

wyrażenia ich w formie pytania, na które odpowiedzi udzieli obecna na sali Pani 

Pełnomocnik. W związku z brakiem zgłoszeń Pan Przewodniczący zarządził 

przejście do głosowania. 

 

Wyniki głosowania: 

w sprawie przyjęcia Raportu z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii 

w Gminie Opole Lubelskie za rok 2024 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu udział wzięło 14 Radnych. 

Raport z realizacji Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych oraz Przeciwdziałania Narkomanii w Gminie Opole Lubelskie za rok 

2024 został przyjęty jednogłośnie.  

 

Punkt 7 

Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę Nr LV/461/2023 Rady Miejskiej 

w Opolu Lubelskim z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie przyjęcia programu 

Usług Społecznych Gminy Opole Lubelskie na lata 2023-2026. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt uchwały został zrecenzowany przez 

Panią Dyrektor na wspólnym posiedzeniu komisji stałych. Następnie zapytał, czy 

ktoś z Państwa Radnych ma jakieś pytania w tym punkcie. Na skutek braku 

zgłoszeń zarządził przejście do głosowania.  



Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/93/2025 zmieniająca uchwałę Nr LV/461/2023 Rady Miejskiej 

w Opolu Lubelskim z dnia 29 maja 2023 r. w sprawie przyjęcia programu Usług 

Społecznych Gminy Opole Lubelskie na lata 2023-2026 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu wzięło udział 14 Radnych. 

Projekt uchwały został przyjęty jednogłośnie.  

 

Punkt 8 

Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Opole 

Lubelskie na lata 2025 - 2030. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony na 

wspólnym posiedzeniu komisji stałych przez Pana Marka Kowalskiego 

z Regionalnego Centrum Kompetencji. Kolejno zapytał, czy ktoś z Państwa 

Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie.  

Małgorzata Sadurska – Radna Rady Miejskiej: 

Pani Radna podkreśliła, że treść zarzutów podnoszonych z jej strony nie odnosi się 

w żaden sposób do merytorycznych zapisów Raportu, lecz do metody, przy pomocy 

której został przygotowany ten dokument. Wydatkowanie pokaźnej kwoty na ten 

cel w opinii Pani Radnej nie znajduje faktycznego uzasadnienia w sytuacji, gdy 

rzeczywisty model opracowywania dokumentu sprowadza się do zastosowania 

rozwiązania w postaci „kopiuj – wklej”. Dostrzeżenie jednego błędnego zapisu nie 

wyklucza większej ilości omyłek pisarskich.  

Paweł Kalinowski – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny poprosił o przedstawienie informacji w zakresie funkcjonowania 

utworzonej w 2020 roku Strefy Aktywności Gospodarczej precyzując, że chodzi 

w szczególności o wskazanie, czy przyjęte wówczas przez Radę Miejską ulgi 

i zwolnienia podatkowe wywarły zamierzony efekt w postaci realizacji inwestycji 

na tym obszarze. Następnie przedłożył sugestię poszerzenia katalogu profitów jako 

argument podając cel w postaci zachęcenia potencjalnych inwestorów, a w dalszej 

perspektywie stworzenie nowych miejsc pracy. Druga część wypowiedzi Pana 

Radnego odnosiła się do zawartego w Strategii Rozwoju Gminy wniosku, którego 



osnowę stanowiła konkluzja, że mieszkańcy terenów wiejskich borykają się 

z ograniczoną dostępnością do usług opieki zdrowotnej. Ogólny kierunek zmiany 

tego stanu faktycznego, jaki został wskazany przez Pana Radnego przybrał postać 

przedłożenia go pod opinię Państwa Radnych, zaś szczegółowy sprowadzał się do 

sugestii, aby zwiększenie dostępu do opieki medycznej mieszkańców wsi stało się 

przedmiotem posiedzenia Komisji Zdrowia Rady Miejskiej. Ostatnią kwestię, którą 

poruszył Pan Radny stanowiła trudna sytuacja ekonomiczna gospodarstw rolnych, 

a o której niewątpliwie świadczy zestawienie zawarte w Strategii. Obrazuje ono 

zaprzestanie działalności rolniczej przez najmniejsze z gospodarstw o powierzchni 

do 1 ha. Pan Radny polecił Państwu Radnym, aby problemy rolników stały się 

przedmiotem zarówno ich refleksji jak i prac, prowadzących do podjęcia 

rzeczywistych działań skutkujących w konsekwencji udzieleniem realnej pomocy.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać 

głos w tym punkcie. W związku z brakiem kolejnych zgłoszeń oddał głos Pani 

Sekretarz.  

Izabela Zarzycka – Sekretarz Gminy: 

Pani Sekretarz poinformowała, że w toku wspólnego posiedzenia komisji stałych, 

w którym nie uczestniczył Pan Radny Paweł Kalinowski ustalono występowanie 

omyłek pisarskich w treści Strategii. W związku z tym Pani Sekretarz poleciła, aby 

w dokumencie na stronie 69 przyjąć sformułowanie „MOF Opole Lubelskie”, a nie 

jak zostało to zawarte w dokumencie „MOF Łuków”. Dodatkowo na stronie 60 

pojawił się zapis o obwodnicy zachodniej, natomiast powinna powinno być 

wpisane: obwodnica wschodnia. Strategia w związku ze zmieniającą się ustawą 

o samorządzie gminnym od 1 stycznia 2026 będzie dokumentem obligatoryjnym. 

Na tą chwilę Strategia została opracowana w taki sposób, aby umożliwiła 

opracowanie planu ogólnego, który jest dokumentem zastępującym studium 

zagospodarowania przestrzennego. Pani Sekretarz przypomniała, że prace nad 

opracowaniem Strategii realizowane były według przyjętego na łamach obrad Rady 

Miejskiej harmonogramu i rozpoczęły się w 2022 roku. W ich trakcie prowadzone 

były konsultacje z mieszkańcami i cieszyły się sporym zainteresowaniem. Pani 

Sekretarz podkreśliła wagę udziału w tych spotkaniach Państwa Radnych, którzy 

niejednokrotnie prowadzili do wypracowania konsensusu w spornych kwestiach 

podnoszonych przez mieszkańców. Jak podkreśliła Pani Sekretarz Strategia nie 

stanowi dokumentu zamkniętego, w związku z tym, jeżeli zajdzie potrzeba jej 



zmiany bądź aktualizacji to czynności zmierzające do urzeczywistnienia tych 

działań zostaną podjęte.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący podziękował Pani Sekretarz za udzielenie odpowiedzi, 

a następnie ponowił pytanie w przedmiocie woli zabrania głosu przez Państwa 

Radnych. W związku z brakiem zgłoszeń zarządził przystąpienie do głosowania, 

polecając Państwu Radnym, aby mieli na uwadze, że głosowanie będzie dotyczyło 

projektu uchwały zawierającego autopoprawki, których dokonała Pani Sekretarz.  

Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/94/2025 w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Opole 

Lubelskie na lata 2025 – 2030 

13 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

1 - „wstrzymujący się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 13 

spośród nich opowiedziało się za przyjęciem protokołu, 1 Radny (Marcin Buczek) 

wstrzymał się od głosu. Projekt uchwały został przyjęty.  

 

Punkt 9 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego sporządzenia Planu Zrównoważonej 

Mobilności Miejskiej do roku 2030 z perspektywą do roku 2040 lub innego 

dokumentu planowania mobilności.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że projekt tej uchwały został również omówiony 

na wspólnym posiedzeniu komisji stałych Rady Miejskiej. Następnie zapytał, czy 

ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. W związku z brakiem 

chętnych zarządził przejście do głosowania.  

Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/95/2025 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 

międzygminnego dotyczącego sporządzenia Planu Zrównoważonej Mobilności 

Miejskiej do roku 2030 z perspektywą 2040 lub innego dokumentu planowania 

mobilności 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 



0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący w ramach podsumowania poinformował, że w głosowaniu 

udział wzięło 14 Radnych, a uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

  

Punkt 10 

Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu pomieszczeń 

znajdujących się w budynku położonym przy ul. Podzamcze w Opolu 

Lubelskim, na okres 3 lat.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały był omawiany podczas 

komisji. Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym 

punkcie. Na skutek braku zgłoszeń zarządził przejście do głosowania nad 

projektem uchwały.  

Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/96/2025 w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie 

z dotychczasowym najemcą kolejnej umowy najmu pomieszczeń znajdujących się 

w budynku położonym przy ul. Podzamcze w Opolu Lubelskim, na okres 3 lat 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że w głosowaniu brało udział 14 Radnych. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 11 

Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół, 

przedszkoli i innych form wychowania przedszkolnego, trybu 

przeprowadzania kontroli prawidłowości ich pobrania i wykorzystania 

oraz terminu i sposobu rozliczenia wykorzystania dotacji.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący przypomniał, że omówienia aktualnie procedowanego projektu 

uchwały dokonała Pani Skarbnik podczas wspólnego posiedzenia komisji stałych. 

Następnie zapytał, czy ktoś z Państwa Radnych ma jeszcze jakieś pytania odnośnie 



tego dokumentu. W związku z brakiem zgłoszeń poprosił o przystąpienie do 

głosowania.  

Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/97/2025 w sprawie zmiany uchwały w sprawie ustalenia trybu 

udzielania i rozliczania dotacji dla publicznych i niepublicznych szkół, przedszkoli i 

innych form wychowania przedszkolnego, trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości ich pobrania i wykorzystania oraz terminu i sposobu rozliczenia 

wykorzystania dotacji 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący podsumował, że w głosowaniu udział wzięło 14 Radnych, 

którzy w sposób jednogłośny opowiedzieli się za przyjęciem uchwały.  

 

Punkt 12 

Podjęcie uchwały w sprawie zmian budżetu Gminy Opole Lubelskie na rok 

2025. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że projekt uchwały został omówiony przez 

Panią Skarbnik podczas posiedzenia komisji stałych. Następnie zapytał, czy 

Państwo Radni mają jeszcze jakieś pytania odnoszące się do zapisów tego 

dokumentu. W związku z brakiem zgłoszeń Pan Przewodniczący polecił przystąpić 

do głosowania. 

Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/98/2025 w sprawie zmian budżetu Gminy Opole Lubelskie na 

2025 rok 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący poinformował, że uchwała została przyjęta jednomyślnie 

w wyniku opowiedzenia się za zasadnością jej przyjęcia 14 Radnych.  

 

Punkt 13 

Podjęcie uchwały w sprawie wieloletniej prognozy finansowej. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 



Pan Przewodniczący poinformował, że projekt aktualnie zaanonsowanej uchwały 

stał się również przedmiotem wypowiedzi Pani Skarbnik, dokonanej w toku 

wspólnego posiedzenia komisji stałych. Kolejno zapytał, czy Państwo Radni mają 

jeszcze jakieś uwagi. W związku z brakiem zgłoszeń zarządził przejście do 

głosowania.  

Wyniki głosowania: 

uchwała Nr X/99/2025 w sprawie zmiany wieloletniej prognozy finansowej 

14 - „za”, 

0 - „przeciwnych”, 

0 - „wstrzymujących się”. 

Pan Przewodniczący dokonał stwierdzenia, że w głosowaniu udział wzięło 14 

Radnych, a uchwała została przyjęta jednogłośnie.  

 

Punkt 14 

Sprawy różne i wolne wnioski.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący poinformował, że w dniu 18 marca wpłynęło do Urzędu 

Miejskiego stanowisko Rady Gminy Zakrzówek w sprawie konieczności ochrony 

rodzinnych gospodarstw rolnych. Stanowisko to ma na celu aktywizację działań 

w kierunku wsparcia gospodarstw indywidulanych w obecnej sytuacji nie dającej 

perspektyw opłacalnego funkcjonowania w przyszłości. W podjętym stanowisku 

Radni Rady Gminy Zakrzówek zwracają uwagę na 3 zasadnicze kwestie: 

• Import produktów rolnych z Ukrainy, 

• Wdrożenie umowy z krajami Mercosur, 

• Utrudnienia dla rolnictwa wynikające z wejścia w życie Zielonego Ładu. 

Przewodniczący Rady Gminy Zakrzówek zachęca do przeanalizowania tego 

stanowiska i wyrażenia tożsamego. Pan Przewodniczący Waldemar Gogół 

poinformował, że dokument ten przekaże na ręce Pana Waldemara Brysia – 

Przewodniczącego Komisji Rolnictwa, Gospodarki Żywnościowej i Ochrony 

Środowiska w celu dalszego procedowania.  

Następnie Pan Przewodniczący poinformował, że Wojewódzki Sąd Administracyjny 

w Lublinie po otrzymaniu skargi na uchwałę nr IV/36/2024 Rady Miejskiej w Opolu 

Lubelskim na postępowania Zastępcy Burmistrza Opola Lubelskiego, przekazanej 

według właściwości Burmistrzowi Opola Lubelskiego wydał postanowienie 



o odrzuceniu ww. skargi. Następnie Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś 

z Państwa Radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie.  

Romuald Śliwa – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny zapytał do czego uprawnia Karta Seniora. 

Paweł Kalinowski – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny przypomniał, że wraz z początkiem nowego roku został nałożony na 

gminy nowy obowiązek przewidujący konieczność zbiórki odpadów nowej frakcji, 

którą stanowią tekstylia i odzież. Problematyczna sfera realizacji tego zadania 

w odczuciu Pana Radnego związana jest z miejscem odbioru, który stanowi Punkt 

Selektywnej Zbiórki Odpadów w Ożarowie. Świadczą o tym głosy szczególnie 

samotnie mieszkających osób, dla których lokalizacja punktu stanowi rzeczywistą, 

trudną do eliminacji barierę. Analiza rozwiązań przyjętych przez inne samorządy 

w zakresie odbioru nowej frakcji nasuwa spostrzeżenie, że możliwym jest 

chociażby realizacja tego zadania przy pomocy mobilnych punktów zbioru np. 

przeprowadzenia takiej zbiórki wraz ze zbiórką odpadów wielkogabarytowych. 

W opinii Pana Radnego warty rozważenia jest również pomysł wdrożony 

w ostatnich dniach przez Gminę Poniatowa, gdzie ustawiono na terenie miasta 

czerwone pojemniki przeznaczone na potrzeby zbiórki tekstyliów i odzieży.  

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny mając na celu zarysowanie kontekstu swojej wypowiedzi poinformował, 

że będzie odnosiła się ona do już zakończonego naboru, jaki został ogłoszony przez 

Marszałka Województwa w sprawie przyznania dofinasowania dla młodzieżowych 

drużyn pożarniczych. Na terenie Gminy Opole Lubelskie funkcjonuje 6 takich 

jednostek, które potencjalnie mogły stać się beneficjentami promesy w wysokości 

10 000 zł. Jak poinformował Pan Radny wniosek o udzielenie wsparcia złożyła tylko 

jedna jednostka Ochotniczej Straży Pożarnej - OSP w Janiszkowicach. W związku 

z tym Pan Radny poprosił o przedłożenie wyjaśnień w przedmiocie zaniedbań, 

skutkujących pozbawieniem niebagatelnego wsparcia, które bez wątpienia mogło 

posłużyć finansowaniu szeregu kluczowych zakupów na potrzeby jednostki OSP. 

Nawiązując do zebrania Zarządu Gminnego Straży, które odbyło się w styczniu Pan 

Radny poinformował, że w jego trakcie odbyła się w jego opinii zbędna debata 

w przedmiocie procedury przyznawania strażakom medali i odznaczeń. Dyskusja, 

która powinna się wówczas odbyć to taka, której głównym tematem byłyby braki 

kadrowe w Ochotniczych Strażach Pożarnych i propozycje rozwiązań prowadzonych 

do ich zniwelowania.  



Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, kto z Państwa Radnych chciałby jeszcze zabrać głos 

w tym punkcie. Na skutek braku kolejnych zgłoszeń poprosił o zabranie głosu Pana 

Burmistrza w celu ustosunkowania się do pytań, które padły w toku bieżącego 

punktu.  

Sławomir Plis – Burmistrz Opola Lubelskiego: 

Pan Burmistrz poinformował, że szczegółowy wykaz firm, w których można 

skorzystać z rabatów wynikających z posiadania Karty Seniora znajduje się na 

stronie glosseniora.pl. Z uwagi na przystąpienie Gminy Opole Lubelskie do 

programu „Gmina Przyjazna Seniorom” katalog przedsiębiorstw oferujących zniżki 

z tytułu posiadania Karty Seniora poszerzył się o firmy z terenu Opola Lubelskiego. 

W związku z tym z benefitów można skorzystać chociażby w niektórych 

restauracjach czy też w Opolskim Centrum Kultury. Pan Burmistrz odnosząc się 

sugestii Pana Radnego Pawła Kalinowskiego w kwestii konieczności zastosowania 

poszerzenia usługi odbioru odzieży i tekstyliów poprzez połączenie jej ze zbiórką 

odpadów wielkogabarytowych poinformował, że przewidziane są działania w tym 

zakresie. Znajduje to szczególne uzasadnienie w odniesieniu do terenów wiejskich, 

gdzie możliwość przekazania tego typu rzeczy jest ograniczona w porównaniu do 

tożsamych działań na terenie miasta, gdzie ustawione są specjalne pojemniki 

służące zbiórce odzieży przez różne organizacje. Pan Burmistrz w ramach 

ustosunkowania się do spostrzeżeń Pana Radnego Marcina Buczka poinformował, 

że kwestie nadawania odznaczeń dla strażaków reguluje specjalna procedura, 

w myśl której wyrażenie opinii w przedmiocie zasadności dokonania takiej 

czynności leży po stronie Zarządu Miejsko – Gminnego i Powiatowego. W ramach 

kolejnego etapu dokumenty trafiają do Zarządu Wojewódzkiego. Pan Burmistrz 

przypomniał, że na terenie Gminy Opole Lubelskie działa 13 jednostek 

Ochotniczych Straży Pożarnych, a tym samym znacząca jest również ilość 

strażaków predysponowanych do otrzymania odznaczeń. Zastosowanie 

wieloetapowej procedury pozwala na rzetelne i obiektywne uhonorowanie 

zasłużonych druhów. Pan Burmistrz poinformował, że informacje o naborze 

wniosków o udzielenie wsparcia dla młodzieżowych drużyn pożarniczych zostały 

przekazane do wiadomości poszczególnych jednostek. Poza tym stanowiły one 

również informację ogólnodostępną przekazywaną przy pomocy masmediów. 

Czynność w postaci złożenia wniosku stanowiła wyłączną prerogatywę jednostki 

OSP. Zatem całkowicie irracjonalnym jest zarzut Pana Radnego Marcina Buczka, 



jakoby gmina zaprzepaściła możliwość pozyskania dodatkowych środków 

pieniężnych. Pan Burmistrz poinformował, że ze strony gminy podejmowanych jest 

wiele inicjatyw mających zachęcić młodych ludzi do wstępowania w struktury 

Ochotniczych Straży Pożarnych, co w dalszej perspektywie będzie również 

skutkowało tym, że pozostaną oni również w przyszłości w tych jednostkach. Jako 

przykład Pan Burmistrz podał finansowanie zakupu różnego rodzaju sprzętu 

strażackiego, jak również remont strażnic, chociażby w Janiszkowicach, w której 

strażakiem jest Pan Radny. Należy jednak liczyć się z faktem złożoności problemu 

ograniczonej liczby strażaków - ochotników, który niewątpliwie istnieje, upatrując 

jego źródła w znacznej mierze w demografii i zmianie miejsca zamieszkania przez 

młodych ludzi, wynikającej z podejmowanej pracy. Problem ten należy rozpatrywać 

przy zastosowaniu szerszej perspektywy, a nie w myśl sugestii Pana Radnego, że 

nieskorzystanie z jednostkowej puli środków finansowych przesądza o stagnacji 

w dziedzinie działalności jednostek OSP, stając się blokerem jej rozwoju, czy wręcz 

działaniem na jej szkodę. Patrząc w sposób obiektywny na działania gminy 

podejmowane w obszarze działalności przeciw pożarniczej należy przyznać 

i dostrzec ogrom środków finansowych przeznaczonych na ten cel. 

Grzegorz Gołofit – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony 

Środowiska i Rolnictwa: 

Pan Kierownik poinformował, że w chwili obecnej sposobem odbioru nowej, 

wyodrębnionej frakcji, jaką stanowią tekstylia i odzież przyjętym do wdrożenia dla 

Gminy Opole Lubelskie jest Punkt Selektywnej Zbiórki Odpadów. Tożsame 

rozwiązanie zostało zresztą zastosowane przez ok. 90% jednostek samorządowych 

z obszaru całego kraju. W ramach ustosunkowania się do sugestii Pana Radnego 

Pawła Kalinowskiego o potrzebie organizacji odbioru tego typu odpadów 

bezpośrednio z nieruchomości, w szczególności położonych na terenach wiejskich 

Pan Kierownik poinformował, że planowane jest przyjęcie pilotażowego odbioru 

w okresie letnim. Termin ten wynika w zasadniczej mierze z faktu podlegania tego 

typu odpadów wpływowi warunków atmosferycznych. Z uwagi na brak możliwości 

oszacowania ilości odpadów, przy uwzględnieniu, że od momentu wyodrębnienia 

nowej frakcji PSZOK przyjął jej już 5 ton, racjonalnym wydaje się przyjęcie 

założenia, iż zbiórka objazdowa powinna zostać przeprowadzona odrębnie, tak aby 

możliwy został całkowity odbiór tych odpadów. Pan Kierownik poinformował, że 

została już zawarta umowa na odbiór odpadów, zatem koniecznym będzie podjęcie 



stosownych działań w zakresie modyfikacji uregulowań, zgodnych z przepisami 

prawa.  

Marcin Buczek – Radny Rady Miejskiej: 

Pan Radny poinformował, że nie zgadza się ze stwierdzeniem użytym przez Pana 

Burmistrza, że gmina nie miała wpływu na procedurę składania wniosków 

o dofinasowanie dla jednostek OSP. Użył przy tym domniemania, że być może było 

ono wynikiem nieznajomości Regulaminu naboru wniosków. Szkolenie 

informacyjne w zakresie programu odbyło się w Lublinie, niemniej jednak z terenu 

Gminy Opole Lubelskie uczestniczyła tylko jedna osoba z jednostki OSP 

Janiszkowice. W opinii Pana Radnego zabrakło obecności przedstawiciela gminy, 

Gminnego Komendanta Ochrony Przeciwpożarowej. Udział w spotkaniu 

prowadziłby bowiem do powzięcia informacji w zakresie możliwości łączenia 

projektów, w związku z czym wnioskodawcą mogłaby być gmina. Jak poinformował 

Pan Radny w sąsiedniej gminie, Gminie Karczmiska taki wniosek był przedmiotem 

pracy jednostki urzędu, a w przypadku Gminy Opole Lubelskie działania 

ograniczyły się jedynie do zamieszczenia informacji o naborze wniosków na stronie 

internetowej. Odnosząc się stricte do funkcjonowania Ochotniczych Straży 

Pożarnych polecił zwrócić uwagę, że kluczowe przy dokonywaniu analizy 

problematyki tej działalności jest pochylenie się nad dwoma jej aspektami, 

mianowicie siłami i środkami. O ile środki w postaci sprzętu specjalistycznego, 

pojazdów są dostępne, to nie można już z takim samym zadowoleniem przechodzić 

do omawiania drugiego pojęcia, jakie stanowią siły, a na które składają się zasoby 

ludzkie. Pan Radny wyraził bowiem zdanie odrębne w stosunku do opinii 

przedstawionej przez Pana Burmistrza, że newralgiczny czynnik w odniesieniu do 

tej problematyki stanowi demografia. Mając na celu uzasadnienie odmiennego 

poglądu dokonał spostrzeżenia, że na terenie Gminy Opole Lubelskie nie są 

podejmowane działania zmierzające do zmiany obecnej sytuacji. Zastrzeżenia 

Pana Radnego odnosiły się również do organizacji obchodów święta Floriana, które 

są przygotowywane pod kątem jedynie strażaków, z pominięciem dzieci.  

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zapytał, czy ktoś z pośród uczestników posiedzenia chciałby 

zabrać głos w tym punkcie. W związku z brakiem zgłoszeń przystąpił do realizacji 

ostatniego punktu porządku obrad.  

 

Punkt 15 



Zamknięcie obrad. 

Waldemar Gogół – Przewodniczący Rady Miejskiej: 

Pan Przewodniczący zamknął obrady X sesji Rady Miejskiej w Opolu Lubelskim 

o godz. 1210 i podziękował wszystkim za uczestnictwo.  

 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała: Magdalena Szczucka.  


